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Nuuk, 28.10.2024 
 

I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut: 
 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 
 

1. Hvad mener Naalakkersuisut om at den decentrale uddannelse 
skal være en valgmulighed i alle uddannelsessteder? 

 
2. Hvad kan der være af fordele og ulemper ved udvikling af det 

decentrale uddannelse? 
 

3. Hvad skal vi udvikle, hvis vi skal højne kvaliteten af decentrale 
uddannelse? 

 
4. Hvad kræves der for, at vi kan højne kvaliteten af decentrale 

uddannelser?  

 

(Inatsisartunut Ilaasortaq, Edvard Nielsen Aronsen Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse:  

Vi er nok allesammen enige om at frafaldet, i de seneste år, i uddannelserne er 

alt for stor. En af grundene er, at livet bliver for hård, når man forlader sine 

forældre, og hvis man har børn, at forlade dem for at påtage sig uddannelsen 
og ikke kan live som familie, bliver alt for hård. Dertil skal ligges, at den til 

stadighed, mangel på kolligier på kysten, og måske i sin hjemsted, vejer 

meget tungt til frafaldet. 

Jeg mener det er på tide, at vi, som er på vej til selvstændighed, må højne 
uddannelse i vort land. Jeg mener, at en af de ting som kan bidrage til højne 

uddannelsen er, at udvikle det decentrale uddannelse, og er derfor interesseret 

i at vide, hvad Naalakkersuisut mener om dette. 

Adskellige gode erfaringer er allerede påvist, at den  decentrale uddannelse 
passer godt til vort langstrakte kyst. Derfor er det interesant for mig, at vide, 

hvilke økonomiske konsekvenser dette vil medføre for vort land, hvis vi 
udvikler den decentrale uddannelse i alle uddannelsesstederviser, samt høre 

om fordele og ulemper dette vil medføre. Hvis vi skal højne uddannelserne på 
arbejdsmarkedet, er vi nødt til at kigge på alle muligheder og evaluere dem, 

hvis vi skal tage skridt til en højere gennemførelsesgrad.  

  


